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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 
Christiansborg 
1240 København K 
 
 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 534 (MOF alm. del) stillet 13. februar 2020 efter ønske 
fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 534 

”Hvad er ministerens kommentar til, at størstedelen af åleynglen i Harndrup-Fjellerup Å og 
Storå på Nordvestfyn tilsyneladende bliver ædt af de nye større havørreder, der nu ankommer 
efter ændring af vandløbene, og hvilke initiativer vil ministeren tage til at sikre, at 
der fortsat er plads og levemuligheder for åleynglen som hidtil, så det ikke er spild af ressourcer?” 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Miljøstyrelsen, der peger på, at der er mange grunde til ålebestandens 
tilbagegang, og at dette navnlig skyldes menneskers aktiviteter. Rovfisks spisning af ål er imidlertid af 
mindre betydning for tilbagegangen, og vandløbsrestaureringer vurderes at have en gavnlig betydning 
for ålebestanden. Miljøstyrelsen har ikke viden om, at der i Harndrup-Fjellerup Å og Storå på 
Nordvestfyn skulle være særlige problemer med, at ørreder spiser åleyngel. 
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